

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Thursday, May 27, 1976.

• 0935

[Texte]

The Vice-Chairman: I will call the meeting to order, gentlemen.

The Chairman, Mr. Boulanger, is unable to be with us today. He has had extensive oral surgery and we hope to have him back with us at the next meeting.

There are five members present and it is noted that all parties except the Social Credits are represented.

The order of the day states:

Ordered.—That Votes 1, 5, 10, 15, 20, 25, 30, 35, 40, 45, 50 and 55 relating to Veterans Affairs for the fiscal year ending March 31, 1977, be referred to the Standing Committee on Veterans Affairs.

We have appearing before us this morning, as we have at all other times when the Veterans Affairs Committee has met, the Honourable Daniel J. MacDonald, Minister of Veterans Affairs.

The officials of the department could be introduced by the Minister, if he so wishes.

Hon. Daniel Joseph MacDonald (Minister of Veterans Affairs): Thank you, Mr. Chairman.

On my right is Mr. Brittain, my Deputy Minister; Mr. Solomon, Chairman, Canadian Pension Commission; Mr. Thompson, Chairman, War Veterans Allowance Board; Mr. Ward, Chief Pensions Advocate; Dr. Jones, Assistant Deputy Minister, Treatment Services; Mr. McCracken, Director General, Veterans' Land Administration; Mr. Adams, Director General, Veterans Services; Mr. Walsh, Departmental Financial Management Adviser; Mr. McGuire, Deputy Departmental Personnel Management Adviser.

The Vice-Chairman: Thank you, Mr. MacDonald. I now call vote 1.

Veterans Affairs
Administration Program

Vote 1—Administration—Program expenditures—
\$6,793,000

The Vice-Chairman: I would invite the Minister to make a statement to the Committee. Mr. MacDonald.

Mr. MacDonald (Cardigan): All right, Mr. Chairman.

Mr. McKenzie: Mr. Chairman, on a point of order.

The Vice-Chairman: On a point of order, Mr. McKenzie.

Mr. McKenzie: Is the Minister going to read this whole statement or can we have it applied to the Minutes so we could have more time for questions?

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le jeudi 27 mai 1976

[Interprétation]

Le vice-président: A l'ordre, messieurs.

Le président, M. Boulanger, ne peut assister à cette séance. Il a subi une grave intervention chirurgicale à la bouche et nous espérons qu'il pourra se trouver parmi nous pour la prochaine séance.

Cinq députés sont présents et je remarque que tous les partis sont représentés à l'exception des créditistes.

Voici l'ordre du jour:

Il a été ordonné que les crédits 1, 5, 10, 15, 20, 25, 30, 35, 40, 45, 50 et 55 relatifs aux Affaires des anciens combattants pour l'année financière se terminant le 31 mars 1977, soient déferés au Comité permanent des affaires des anciens combattants.

Le ministre des Affaires des anciens combattants, l'honorable Daniel J. MacDonald, comparait devant nous ce matin. Il participe toujours aux séances du comité des Affaires des anciens combattants.

Le ministre pourrait, s'il le désire, présenter les fonctionnaires de son ministère.

L'honorable Joseph MacDonald (ministre des Affaires des anciens combattants): Merci, monsieur le président.

A ma droite, je vous présente M. Brittain mon sous-ministre; M. Solomon, président de la Commission canadienne des pensions; M. Thompson, président de la Commission des allocations aux anciens combattants; M. Ward, chef des services juridiques des pensions; M. Jones, sous-ministre adjoint, services de traitement; M. McCracken, directeur général, Office de l'établissement agricole des anciens combattants; M. Adams, directeur général, services de bien-être; M. Walsh, conseiller en gestion financière du ministère; M. McGuire, conseiller en gestion du personnel.

Le vice-président: Merci, monsieur MacDonald. Je mets en délibération le crédit 1.

AFFAIRES DES ANCIENS COMBATTANTS
Programme d'administration

Crédit 1—Administration—Dépenses de fonctionnement—\$6,793,000

Le vice-président: Je demanderais au ministre de bien vouloir faire sa déclaration. Monsieur MacDonald.

M. MacDonald (Cardigan): D'accord, monsieur le président.

M. McKenzie: Monsieur le président, j'invoque le Règlement.

Le vice-président: Monsieur McKenzie, vous avez la parole.

M. McKenzie: Le ministre va-t-il lire tout son rapport ou n'est-il pas possible de l'annexer au compte rendu de notre séance afin d'avoir plus de temps pour poser des questions?